
From: statengriffier
Sent: Wednesday, January 11, 2017 10:09:06 AM
To: Lobik A.M. (Annemieke)
Cc:
Subject: FW: bericht gemeenteraadsleden

Van: cjhout@zeelandnet.nl [mailto:cjhout@zeelandnet.nl] 

Verzonden: zondag 8 januari 2017 17:17

Aan: statengriffier <statengriffier@zeeland.nl>

Onderwerp: FW: bericht gemeenteraadsleden

Beste griffie,

Zou u onderstaand bericht door willen sturen naar de leden van de Provinciale Staten Zeeland?

Bedankt,

Mvg,

Jos Houtzager

ZAAP: Zeeuwse Zorgcommissie schetst te rooskleurig beeld over sluiting PAAZ

De Commissie Toekomstige Zorg Zeeland schetst een onvolledig, en daarmee veel te rooskleurig beeld van de geestelijke 

gezondheidszorg in Zeeland. Dat is de reactie van de patiëntengroep ZAAP op een persbericht dat de commissie afgelopen week 

naar buiten bracht. Volgens dat bericht heeft de sluiting van De PAAZ-afdelingen in de ziekenhuizen te Vlissingen en Terneuzen 

niet geleid tot excessen. De Commissie Toekomstige Zorg baseert zich daarbij louter op een incompleet tussenrapport van een 

monitoringscommissie.  Bovendien gaat de commissie er volledig aan voorbij dat de sluiting van de PAAZ-afdelingen heeft 

bijgedragen aan een verdere vermindering van de opnamecapaciteit, zonder dat op Walcheren de thuisbehandeling op orde was.

Het psychiatrisch ziekenhuis van Emergis in kloetinge  – de enige plek waar in Zeeland nog opnames konden plaatsvinden – bracht 

dit jaar meerdere keren naar buiten dat sprake was van opnamestops en een aanzienlijke toename van de toch al lange wachttijden. 

Daarnaast had dit jaar op Walcheren een Intensive Home Treatment team operatief moeten zijn dat cliënten thuis kan behandelen. 

Het is ons bekend dat een dergelijk team niet meteen paraat was. Pas onlangs zou een dergelijk team in het leven zijn geroepen, 

maar voor ons is vaag gebleven of zo’n team op Walcheren nu ook al naar behoren, en in verantwoorde omvang functioneert. Op 

Walcheren waren al zogenaamde Fact-teams aan het werk, maar die gaan gebukt onder een te grote werkdruk en zijn veel 

onderbezet.

De Commissie toekomstige Zorg Zeeland rept in zijn persbericht met geen woord over de gevolgen van dit alles voor de kwaliteit 

van de zorg en de nadelige gevolgen voor mensen die in geestelijke nood verkeren. In hoeverre de sluiting van de PAAZ-afdelingen 

de kwaliteit van de zorg verder heeft aangetast blijft dan ook buiten beschouwing. Wat betreft de conclusie dat zich geen excessen 

hebben voorgedaan, beperkt het persbericht zich tot een toelichting op reistijdenproblematiek. 

Verder heeft ZAAP er grote moeite mee dat de tussenrapportage, waarop de Commissie Toekomstige Zorg zich baseert,  geheim 

wordt gehouden. Argument daarvoor is dat er privacy gevoelige informatie in staat. Dat vinden wij vreemd, immers de 

monitoringscommissie had opdracht data te verzamelen en dan hoeven mensen niet met naam en voornaam genoemd te worden. Dit 

zorgt er ook voor dat alleen de Commissie Toekomstige Zorg Zeeland toegang heeft tot het tussenrapport.  Dat betekent dat pers, 

actiegroepen en andere belanghebbenden niet de mogelijkheid hebben om de werkwijze van de monitoringscommissie en de 

juistheid van verzamelde gegevens te verifiëren.

Volgens het persbericht is door de monitoringscommissie navraag gedaan bij enkele belanghebbenden, namelijk Emergis, ADRZ en 

huisartsen. In dat rijtje missen we de politie, terwijl die dit jaar landelijk diverse keren alarm sloeg vanwege de grote toename van 

problemen rond ‘verwarde mensen’. Het persbericht suggereert dat de monitoringscommissie ook contact had met ‘direct 

betrokkenen, waaronder actiegroepen’.  Maar wij als cliënten van ZAAP die bij Emergis onder behandeling vallen, zijn niet 

gevraagd om aan het onderzoek deel te nemen. Toen wij daarover opheldering vroegen, kregen we als antwoord dat via de websites 

van ADRZ en Emergis was gemeld dat clienten een vragenformulier konden invullen. Het lijkt ons bekend dat mensen vaak hun 

mails checken en veel minder vaak websites. Waarom cliënten niet gewoon een mailtje toegestuurd?  De Commissie Toekomstige 



Zorg Zeeland stuurde ons wel per email het persbericht toe over de ‘uitslag’ van de tussenrapportage, maar vragenlijsten hebben we 

nooit gezien.

Dit alles overziend maakt ZAAP zich grote zorgen over de werkwijze van de Commissie Toekomstige Zorg en over de wijze van 

communiceren wat betreft de geestelijke gezondheidszorg. In reactie op onze kritische vragen over het persbericht is inmiddels 

erkend door de leiding van het monitoringsonderzoek erkend dat het tussenrapport op tal van vragen geen antwoord geeft, en dat aan 

de stuurgroep GGZ van de Commissie Toekomstige Zorg Zeeland is geadviseerd het onderzoek aanzienlijk breder op te zetten. Wij 

verwachten van de Commissie Toekomstige Zorg Zeeland dat die het onderhave persbericht herroept omdat daarin de pers en het 

publiek op voorbarige wijze selectief, en daarmee onjuist wordt voorgelicht over de kwaliteit van de geestelijke gezondheidszorg in 

Zeeland.

ZAAP blijft ondertussen streven naar een Time-Out opvangvoorziening op Walcheren voor mensen met psychische problemen. 

Daartoe zijn inmiddels contacten gelegd met diverse instanties. Als actiegroep hebben we inmiddels een Commissie van 

Aanbeveling in het leven geroepen. Daarin hebben zitting: Alex Soplantila (oud-gemeenteraadslid Vlissingen), Tom van Aals 

(voorzitter Stichting Splinter), Rita de Rijke (belangenbehartiger Ypsilon). Binnenkort wordt deze commissie verder uitgebreid. We 

bereiden ook een nieuwe actie voor: we laten shirts bedrukken met als leuze ‘ waar is hier de noodopvang? ‘

Dit is een bericht van ZAAP, actiegroep van GGZ-cliënten op Walcheren

Woordvoerder Jos Houtzager

Telefoonnummer: 0118-217214

Emailadres: cjhout@zeelandnet.nl

Virusvrij. www.avast.com
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